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مهدی منصرف
خبرنگار

پرســـپولیس بعد از یک برد با ارزش در قطر مقابل الدحیل توانســـت خیلی زود 
باخـــت خانگـــی به النصر را فراموش کرده و موقعیت خـــود را در جدول گروهش 
در لیگ قهرمانان آسیا بهبود ببخشد. از طرفی سرخپوشان روحیه از دست داده 
خود را بازیافته و در بهترین شرایط روحی و روانی آماده بازی با گل گهر هستند. 
سرخپوشـــان از نظر بدنی هم آماده هســـتند تا بازی های عقب افتاده خود را به 
صورت فشرده برگزار کنند تا جدول مسابقات به حالت عادی برگردد. از اردوی 
سرخپوشان خبر می رسد که وحید امیری و مهدی ترابی به خاطر عدم آمادگی 
صددرصد عدم حضورشان در ترکیب این تیم در بازی با گل گهر قطعی است و 
امید عالیشاه به همراه یاسین سلمانی جایگزین این دو ملی پوش خواهند شد. 

   سرلک تنبیه خواهد شد؟
یحیی گل محمدی در نظر دارد در بازی امروز با همان یک هافبک دفاعی تیمش را 
ارنج کند. کاری که او در قطر انجام داد درحالی که پیش از آن بازی، با دو هافبک 
دفاعی تمرین کرده بود اما مزد شجاعتش را گرفت. در همین راستا نیز قرار است 
امروز مســـعود ریگی تک هافبک دفاعی سرخپوشـــان باشد و سروش رفیعی هم 
یک خط جلوتر و متمایل به راست، سعید صادقی را تغذیه کند. در این میان 

جایی برای میلاد سرلک در ترکیب اصلی پرسپولیس نخواهد ماند. در کنار 
این موضوع یحیی از سرلک بابت اخطارهای بی دلیلی که در بازی با النصر 
گرفت و زمینه شکست تیمش را فراهم کرد شاکی است و به این خاطر شاید 

تصمیم بگیرد مدتی این بازیکن را در ترکیب نگذارد. هرچند سرلک از 
بازیکنان مورد علاقه یحیی است و تا الان پیش نیامده که بخواهد او 
را نیمکت نشین کند، طلسمی که به نظر می آید امروز شکسته شود. 

   احتمالی نیمکت نشینی یکی از ۲ مدافع
یحیی گل محمدی از ابتدای فصل از زوج محمدحسین کنعانی زادگان 

و مرتضـــی پورعلی گنجـــی در ترکیـــب اصلی تیمش ســـود بـــرده و گئورگی 
گولسیانی تقریبا به یک نیمکت نشین در جمع سرخپوشان تبدیل شده 
اســـت. این در شـــرایطی اســـت که گولسیانی فصل پیش یکی از بهترین و 
تاثیرگذارترین بازیکنان تیمش بود. این بازیکن در هفته های اخیر اصلا از 

شرایطش در پرسپولیس راضی نبوده و انتظار این اتفاقات را نیز بعد از ماندن 
در تیم نداشته است. در همین راستا احتمال اینکه یحیی امروز بخواهد یکی از 

مدافع میانی اش را روی نیمکت قرار داده و گولسیانی را در ترکیب اصلی به میدان 
بفرستد، وجود دارد. هرچند کنعانی و پورعلی گنجی تلاش زیادی می کنند که با 

حفظ جایگاه خود، در تیم ملی هم در کنار یکدیگر بازی کنند. 

   گل گهر متفاوت تر  از همیشه
گل گهر از جمله تیم هایی بود که در تابســـتان تصمیم گرفت با جذب ســـرمربی 

خارجی روند جدیدی را در پیش بگیرد. مارینوس اوزونیدیس توانسته تفکرات 
جدیـــدی را بـــه تیمـــش آورده و تیم متفاوتی را به میدان بفرســـتد. اکثر بازیکنان 
گل گهر از نحوه تمرینات تیمش شان و تفکرات سرمربی یونانی رضایت دارند. 
در این میان گروه آنالیز پرسپولیس هم بعد از آنالیز تیم سیرجانی به خوبی متوجه 
تحول این تیم شده اند. از این رو کادرفنی پرسپولیس بازی امروز تیم شان را یکی 
از بازی های سخت این فصل خود در لیگ دانسته و در این باره موارد لازم را به 

سرخپوشان متذکر شده اند. 

   کار سخت مهاجم سوئدی برای جلب نظر یحیی
ســـرمربی پرســـپولیس خیلی ســـخت با خود کنار آمد که نبیل باهویی، خرید 
یکن  یکنان تیمش بپذیرد. این باز ســـوئدی باشگاه پرســـپولیس را در جمع باز
در روزهای اخیر مجبور بوده که تمرینات اختصاصی سنگینی را برای رسیدن 
به مرز آمادگی مدنظر مربیان تیمش پشـــت ســـر بگذارد. با این حال او هنوز در 
کتیکی سرخپوشـــان جایی نـــدارد و در بین نفرات ذخیره به بازی  تمرینـــات تا
گرفته می شود. برخلاف لیاندرو پریرا که وقتی نیم فصل به پرسپولیس آمد خیلی 
زود از سوی یحیی به بازی گرفته شد و زودتر از حد تصور هم به ترکیب اصلی 
راه یافت اما به یکباره بعد از اخراج در بازی برگشـــت پرســـپولیس با ســـپاهان، 
از چشم یحیی افتاد. در حال حاضر نبیل قبل از هرچیز باید ابتدا خودش را 

در تمرینات به یحیی ثابت کند تا بتواند فرصت عرض اندام 
یان او اعتقاد دارند که این  را در میـــدان پیـــدا کند. همباز

یکن باهوشـــی اســـت که خوب به توپ ضربـــه می زند. اما  مهاجـــم ســـوئدی باز
اینکـــه نبیـــل چـــه زمانی حتی فرصت حضور در لیســـت 20 نفره پرســـپولیس را 

پیدا کند، مشخص نیست. 

   بازیکنان دلخور از عدم دریافت پاداش
باشگاه پرسپولیس برای این فصل از مسابقات سعی کرده بابت هر بردی به اعضای 
تیمش پاداش ندهد مگر اینکه برد ها در خانه حریفان قدرتمند باشد. از این رو از 
ابتدای فصل فقط برای برد مقابل تراکتور درویش به سرخپوشان پاداش داد. اما 
پرسپولیس در بازی آخر خود مقابل الدحیل در قطر پیروز شد و به این خاطر 
یافت یک پاداش ویژه را از سوی باشگاه داشته و دارند.  سرخپوشان انتظار در
اوضاع مالی باشگاه پرسپولیس آنقدر نامساعد است که فعلا امکان پرداخت 
پاداشـــی جدا از قرارداد وجود ندارد. اتفاقی که چندان با رضایت سرخپوشـــان 
همـــراه نبـــوده و آنها همچنان از اینکه پاداش های مربوط به قهرمانی در لیگ و 
یافت نکرده اند، ناراحتند. در حال حاضر باشگاه  جام حذفی فصل قبل را در
پرســـپولیس به ســـختی توانسته 20 درصد از قرارداد اعضای تیمش را پرداخت 
کنـــد. پرداختـــی کـــه در دو مرحلـــه انجـــام شـــد. در مرحله اول درویـــش باز هم 
مجبور شد که به سپرده باشگاه از فروش سهام دست بزند و 10 درصد دوم هم 
توسط شرکت ایرانسل پرداخت شد. نباید فراموش کرد که باشگاه پرسپولیس 
بدهی های سنگین بانکی هم دارد که هر ماه مجبور است بیش از 7 میلیارد 

قسط این وام را پرداخت کند. 

نوزدهمین دوره بازی های آسیایی 2022 هانگژو با اتفاقات و مدال های نوبرانه ای برای 
کاروان کشورمان همراه بود. درخشش تنیس  روی  میز در مسابقات این دوره یکی از 
نقاط عطف کاروان ورزشی کشورمان در کنار موفقیت چند ورزشکار در رشته های 
دیگر بود. پس از کســـب مدال برنز در دوره گذشـــته توســـط نوشاد عالمیان، در این 
دوره نیز تیم دوبل نوشـــاد و نیما عالمیان موفق به تاریخ ســـازی شـــدند و در حضور 
قدرت های تنیس  روی  میز آسیا که در جهان نیز حرف برای گفتن دارند به مدال برنز 
رسیدند. تنیس روی میز در بخش تیمی نیز درخشش فوق العاده ای داشت و اوج 
آن هنرنمایی نوشاد و نیما عالمیان و امیرحسین هدایی مقابل ژاپن تیم دوم رنکینگ 
جهان بود که با این پیروزی تیم کشورمان به مرحله نیمه نهایی صعود و درنهایت 
پس از 65 سال به مدال برنز رسید. مهران احدی، ملی پوش و مربی سابق تیم ملی 
که مسئولیت تنیس روی میز دانشگاه آزاد و سرمربیگری این تیم را نیز برعهده دارد 
در گفت وگو با »فرهیختگان« درخصوص درخشش تنیس  روی میز صحبت کرد 

که در ادامه می خوانید. 

تحلیل شما از عملکرد ملی پوشان تنیس  روی میز و درخشش در بازی های آسیایی 
چگونه است؟

بازی های آسیایی جزء مهم ترین مسابقات در سطح قاره آسیا است و تمام تیم ها 
با تمام توان در این مسابقات شرکت می کنند. قطب و قدرت های دنیا در آسیا 
هســـتند و در تمام رده های ســـنی در رنکینگ حضور کشورهای شرق آسیا دیده 
می شود. با این شرایط در هر رده سنی در سطح آسیا مدال آوری کار بسیار سختی 
است و کاری که بچه ها انجام دادند بسیار بزرگ بود و نشان دادند به اعتمادبه نفس 
رسیده اند. البته بچه های ما در چند سال اخیر دست به کارهای بزرگی زدند و سال 
گذشته نیز تیم نوجوانان ما برای اولین بار سوم آسیا شد. خدا را شکر با وجود سختی 

کار ما در بخش دوبل و تیمی موفق به کسب مدال برنز و شگفتی سازی برای 
کاروان ایران در هانگژو شدیم. با توجه به شرایط خاص مسابقات تنیس روی میز 

یک عملکرد مناسب را 
داشت و می توانیم یک 
نمره خاص نیز به این 

رشته بدهیم. 

تنیس  روی میز ما دوره گذشـــته بازی های آســـیایی نیز توسط نوشاد عالمیان موفق 
به کســـب مدال برنز در بخش انفرادی شـــد. چقدر تصور تکرار این نتیجه در این 

دوره را داشتید؟
بازی ها بسیار سخت هستند، اما بچه ها واقعا خوب بازی کردند. در تنیس روی 
میز زمانی که رقابت در یک سطح است و بازی ها پایاپای پیش می رود، نتیجه 
با یک امتیاز جا به جا می شود. نوشاد عالمیان این دوره نیز می توانست به مدال 
برنز برسد، اما یک پوئن باعث شد این اتفاق نیفتد. نوشاد در بخش انفرادی با 
هاریماتو نایب قهرمان المپیک و نفر چهارم رنکینگ دنیا از ژاپن بازی می کرد 
و در گیم سرنوشت سازی که می توانست منجر به بردش شود در امتیاز برابر 10، 

متاسفانه یک سرویس خطا زد و درنهایت نتیجه را واگذار کرد. 

نوشـــاد عالمیان بعد از این اتفاق ســـر و صدای زیاد ســـالن را تاثیرگذار در شکست 
خود می دانست. 

واقعا هیچ کجای دنیا به اندازه چین تماشاگر به سالن نمی رود. تماشاچیان زیادی 
در آن روز در ســـالن بودند و بازی دیگری نیز در کنار میز نوشـــاد بود که تمرکز او 
را برهـــم ریخـــت. در تنیـــس  روی میز تمرکز حرف اول را می زند. این اتفاق یکی از 
عواملی بود که نوشاد آن پوئن را خراب کرد و همین پوئن می توانست او را به مدال 
برنز برساند. نوشاد در دوره گذشته مدال برنز گرفت و در این دوره نیز در تیمی و 
دوبل موثر بود. بازی های نوشاد بسیار عالی بود و او پرافتخارترین بازیکن تاریخ 

تنیس  روی میز کشور است. 

به نظر شما نقطه عطف عملکرد تنیس روی میز در بازی های آسیایی برتری در مقابل 
ژاپن در مسابقه تیمی بود یا کامبک نوشاد و نیما در مقابل چین تایپه در بخش دوبل؟
باید توجه ویژه داشته باشیم که تیم ما در بخش تیمی، ژاپن رنکینگ دو دنیا که 
دارای ســـبک و کشـــوری ریشـــه ای در این رشته است را 3 بر صفر شکست داد. 
این اتفاق خیلی پراهمیت بود و همه بازیکنان بدون نقص بازی 
کردند و مربی ما توانســـت فضا را مدیریت کند. نیما اســـتارت 
ایـــن موفقیـــت را زد و باعـــث ترس ژاپنی ها شـــد و نوشـــاد نیز 
مثل همیشه مقابل شرق آسیایی ها خوب بازی کرد و بازی 
پراهمیتی را برد. امیرحسین هدایی هم توانست به خوبی 
فشار سخت روانی را تحمل و مدیریت کند. در 
ایـــن بازی تمـــام بازیکنان ما خیلی بالاتر از 
سطح خود بازی کردند. در قسمت دوبل 
نیز نوشاد و نیما خیلی با هم هماهنگ 
هستند و چند سال در کنار هم بازی 
کردند. بازی های اخیر نشان می دهد 
نتایج آنها شانسی نبوده است و آنها 

یک ماه پیش در مســـابقات قهرمانی آســـیا تا مرز مدال رفتند. واقعا این عملکرد 
باعث خوشحالی است که حاصل یک پروسه چندین ساله است. 

با موفقیت تنیس روی میز و درخشش برادران عالمیان دیگر این رشته و نتایج آن مورد 
توجه بیشتر مردم خواهد بود. فکر می کنید استعدادهای این رشته بتوانند در آینده 

جایگزین خوبی برای ملی پوشان فعلی باشند؟
در حال حاضر بازیکنان توانمند و مستعدی مانند بنیامین فرجی، محمدحسن 
حبیبی و بازیکنان دیگر هستند که آینده خیلی خوبی دارند. البته واقعیت این 

است که باید برای تضمین پشتوانه سازی سیستم درستی داشته باشیم. 

به عنوان مسئول تنیس روی میز دانشگاه آزاد و سرمربی این تیم نقش دانشگاه آزاد 
اسلامی را در شناسایی و استفاده استعدادها چگونه می بینید؟

دانشگاه آزاد چندین سال است که واقعا به تنیس روی میز کمک می کند و باید 
تشکر ویژه از دکتر طهرانچی و آقای لشگری داشته باشم که به ورزش کشور کمک 
می کنند و تمام دغدغه آنها این است که به جوانان بااستعداد و باپتانسیل در تمامی 
رشته ها کمک کنند. دانشگاه آزاد یک باشگاه حرفه ای است و فقط مختص به 
تنیس  روی میز نمی شود. ما با توجه به برنامه های راهبردی دانشگاه آزاد در چند 
زمینه مسائل را مدنظر قرار می دهیم. تلاش می کنیم تا جایی که می توانیم از نیروهای 
دانشـــگاه آزاد اســـتفاده کنیم و درصد بیشـــتر بازیکنان و کادرفنی ما از خانواده 
دانشگاه باشند. هدف دیگر دانشگاه آزاد کمک به جوانان آینده دار است و این 
اتفاق در چند سال اخیر افتاده است. بازیکنی مانند بنیامین فرجی زمانی که به 
دانشگاه آزاد پیوست جایگاه فعلی را نداشت و در کنار زحمات خودش، مربیان، 
فدراسیون و پدرش، تیم دانشگاه آزاد بود که شرایط تمرین او را در کنار بازیکنان 
بـــزرگ فراهـــم کـــرد و حرفه ای گری را یاد او داد. خیلی از بازیکنان قبل از حضور در 
دانشگاه آزاد در تیم ملی نبودند، اما در سالیان بعد به تیم ملی پیوستند. با توجه 
به ســـابقه دانشـــگاه آزاد اکثر بازیکنان خوب از جمله نوشاد و نیما در سال های 

مختلف در دانشگاه بازی کرده اند. 

از استعداد بنیامین فرجی به عنوان پدیده تنیس  روی میز در سالیان اخیر بسیار صحبت 
شده است. عامل موفقیت او را در چه موضوعی می بینید؟

فرجی یکی از نوابغ تنیس  روی میز است که پشت سر هم در حال کسب مقام 
اســـت. او ســـال گذشـــته با تیم ملی نوجوانان ســـوم آســـیا شـــد و در این مدت در 
مسابقات مختلف جهانی کانتندر به مدال طلا رسیده است. بازیکنان باید در 
این مسابقات مهم رنکینگ جمع کنند و حداقل باید هر بازیکن در سال در 8 
مسابقه کانتندر شرکت کند تا امتیازات خوبی را جمع کند تا سهمیه مسابقات 
جهانی را کسب کند. بنیامین تنها کسی است که در رده سنی نوجوانان توانست 
این رنکینگ را بگیرد تا در آذرماه در مسابقات قهرمانی جهان شرکت کند. فکر 
می کنم علاوه بر پتانسیل،  انگیزه و جنگندگی بالای فرجی، از همه مهم تر حضور 
یک مربی و پدر خوب در کنار او است. رضا فرجی از قهرمانان سابق کشور است 
و به عنوان یک حرفه ای در کنار پسرش حضور دارد. هماهنگی بین خانواده ها و 
مربیان شخصی با مربی ملی و فدراسیون یکی از عوامل بسیار مهم در موفقیت 
استعدادهای رده پایه است و پدر فرجی هماهنگی خوبی با کادرفنی تیم ملی و 
حتی اسپانسرها دارد. همه اینها دست به دست هم داده تا بنیامین موفق باشد و 

مطمئنم اگر شرایط خوب باشد او می تواند حتی قهرمان جهان شود. 

پرسپولیسامروزبهمصافحریفیمتحولشدهمیرود

احتمالنیمکتنشینییکیازمدافعانملیپوش
نبیلفعلادرتفکراتیحییجاییندارد
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تنیسرویمیزشگفتیسازکاروانایراندرهانگژوبود

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

محمدرهبریدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:
حریفانمادرآسیاهمگیقهرمانجهانبودند

هدف بعدی ام مدال المپیک است

ی هـــای آســـیایی هانگژو با کســـب یک  شمشـــیربازان ایـــران در باز
مدال برنز انفرادی و مدال برنز تیمی به کار خود پایان دادند و حالا 
باید پس از کمی استراحت، خود را برای مسابقات کسب سهمیه 
المپیـــک در الجزایـــر آمـــاده کننـــد. اما در میان شمشـــیربازانی که در 
هانگژو حضور داشـــتند، محمد رهبری بهترین عملکرد را داشـــت و 
مدال برنز او در بخش انفرادی شاهد این مدعاست. او در بخش 
یکنان تیم ایران بود و موفق به کســـب  تیمـــی نیـــز یکی از بهترین باز
چندین امتیاز برای تیم شـــد. رهبـــری در گفت وگو با »فرهیختگان« 
ی های آسیایی، میزبانی  از سطح بالای رقابت های این دوره از باز
چین و تلاش همه جانبه شـــان برای کســـب ســـهمیه المپیک گفت. 

ی هانگژو داشـــتید و مدال  یـــن عملکـــرد را در شمشـــیرباز شـــما بهتر
زه با قهرمانان جهان چطور بود؟ برنز انفرادی را کسب کردید. مبار

یم که این مســـابقات ســـطح بســـیار بالایی داشت  دقیقا باید بگو
یفان ما در آسیا همگی قهرمان های جهان هستند؛ مثلا  چون حر
تیم کره ســـه مدال المپیک در ادوار گذشـــته  دارد. از همین رو ما 
هم برای کسب مدال رفتیم و هدف اصلی تیم ما این بود که اول 
گر موفق به کسب  از همه در بخش انفرادی به مدال برسیم، چون ا
ی نمی کردیم، در جدول  مدال در انفرادی نمی شدیم یا خوب باز
ماقبـــل مـــدال یعنی جدول هشـــت یا 16 تیمی احتمـــال اینکه به 
یاد بود؛ این مساله مسابقات انفرادی  یم ز چین، کره یا ژاپن بخور
را بـــرای مـــا حســـاس تر می کرد چون بـــه قرعه بهتـــری می خوردیم. 
ی پیروز  ی کردم که در هشـــت باز ی انفـــرادی مـــن 9 تا بـــاز در بـــاز
ی  شدم و موفق به حضور در جدول چهار نفر شدم. شمشیرباز
خیلی رشـــته طاقت فرســـایی است. ما از شش صبح به سالن 
رفتیم، ســـاعت 10 و نیم شـــب مراسم تمام شد و به هتل 
ی با کره آنقدر خسته شده بودم  برگشـــتیم. من در باز
یف کره ای  کـــه تمرکـــزم را کمی از دســـت دادم و حر
مـــن هم آنقدر باســـابقه بود و در المپیک و جهانی 
همیشه در فینال بود که از تجربه اش استفاده کرد 

و مرا شکست داد. 

مـــدال برنـــز تیمی را هم گرفتیـــد که اتفاق خوبی بود. 
خـــدا را شـــکر می کنـــم بـــا مدالـــی که مـــن در انفرادی به 
دســـت آوردم، در رنکینگ تیم ســـوم شـــدیم و به هنگ 
یف  کنـــگ خوردیـــم. مـــا توانســـتیم در بخـــش تیمـــی حر
هنگ کنگـــی را شکســـت دهیم و وارد جـــدول چهار تا 
یکنان بســـیار بزرگی  یم. به چیـــن خوردیم کـــه باز شـــو
دارد و شرایط میزبانی را هم داشتند. جو سالن کاملا 
ی  بـــا چینی هـــا بود ولـــی خدا را شـــکر خیلی خوب باز
کردیـــم. مـــا تا ضربه ســـی ام جلو بودیم ولی تمرکـــز یکی از بچه ها 
یم. بالا رفتن  به هـــم خورد و نشـــد آن طور که بایـــد نتیجه را نگه دار

اختلاف منجر به شکســـت ما شد. 

ل مســـابقات  بـــاره مصدومیـــت شـــما گفتنـــد. در خـــلا خیلی هـــا در
اذیت شدید؟

مـــن یـــک آســـیب دیدگی در آرنـــج دســـتم داشـــتم و یک ســـری 
ی پیـــش آمـــد امـــا خـــدا را شـــکر آنقدر  ضرب خوردگی هـــا در بـــاز
جدی نبود، توانستم ادامه دهم و به حداقل مدالی که می توانستم 

کنم، رسیدم.  کسب 

میزبانـــی هانگـــژو چطـــور بود؟ به لحـــاظ غذا و امکانات مشـــکلی 
نداشتید؟

خـــدا را شـــکر میزبانـــی خیلـــی خـــوب بـــود، غذاهـــا هـــم خوب و 
متنـــوع بودنـــد و در بخش اســـکان نیز مشـــکلی نداشـــتیم و همه 

چیز خوب بود. 

ی  ی ها آسیایی خیلی ها از داور امسال به سبب میزبانی چین از باز
ی ضربه خوردید؟ گله داشـــتند. شـــما از داور

ی  ی بـــه آن صورت ما را اذیت نکرد. جو ســـالن بیشـــتر رو نـــاداور
داورهـــا اثـــر می گذاشـــت ولی خدا را شـــکر آن طور کـــه ما را اذیت 

کنـــد، داورها به نفـــع چینی ها نگرفتند. 

یم.  و دار در کمتـــر از یـــک مـــاه دیگـــر مســـابقات الجزایر را پیـــش ر
همیشـــه گفته اید مصمم برای کســـب ســـهمیه هستیم. 

بله کمتر از یک ماه دیگر ما مســـابقات کســـب ســـهمیه المپیک 
یادی  یم و این مسابقات برای ما اهمیت ز الجزایر را پیش رو دار
ینات  دارد. استراحت کوتاهی می کنیم و دوباره وارد فاز اردو و تمر
یم کـــه بـــه امید خـــدا در مســـابقات آینده بتوانیم ســـهمیه  می شـــو
یم برای مـــدال المپیک تا  المپیک مـــان را صد در صـــد کنیم و برو

به هدف بعدی ام برســـم. 

گفتوگو

یگانه عصاری
خبرنگار


